
گلستان

پرداخت غیرحضوری 37/2 درصد 
 قبوض آب  در کرمانشاه 

کرمانش�اه، خبرنگار وطن امروز: سرپرست معاونت 
خدمات مشترکین واحد آبفای استان کرمانشاه گفت: 
از کل مشترکان استان کرمانشاه 37/2 درصد اقدام به 
پرداخت قبوض خود به صورت غیرحضوری کرده اند. 
سرپرس��ت معاونت خدمات مشترکین واحد آبفای 
استان کرمانشاه بیان داشت: به منظور صرفه جویی 
در زم��ان و جلوگی��ری از اتلاف وقت، همش��هریان 
می توانن��د قب��وض آب به��ای خ��ود را ب��ه صورت 
غیرحضوری از طریق خودپردازهای بانک ها، اینترنت، 
موبای��ل بانک ی��ا تلفن بانک با ش��ماره گیری رایان 
1522 پرداخت کنند. همه خاني تعداد مش��ترکان 
استان کرمانش��اه را 434620 فقره مشترک عنوان 
کرد و اظهار داش��ت: از ابتدای س��ال تاکنون 8171 
فقره به تعداد مشترکان اضافه شد. سرپرست معاونت 
خدمات مش��ترکین و درآمد آبفای استان کرمانشاه 
اظهار داشت: اگر مشترکان آب بهای خود را بموقع به 
صورت غیرحضوری پرداخت کنند، بی شک شرکت 
آبفای اس��تان را در راستای ارائه خدمات مطلوب تر 
به شهروندان یاری کرده اند. همه خانی از همشهریان 
درباره مدیریت مصرف و رعایت الگوی مصرف آب در 
فصل گرم س��ال که با این شرکت همکاری داشتند 
تشکر کرد و از آن دسته از کسانی که از آب غیرمجاز 
استفاده می کنند خواست برای مجاز کردن انشعاب 
خود به ادارات امور مشترکین در مناطق سه گانه شهر 
کرمانشاه و در شهرستان ها به امور آب و فاضلاب شهر 

مربوط مراجعه کنند.  

شهرک صنعتی کاوه 
به شبکه فیبر نوری متصل می شود

اراک، خبرن�گار وط�ن ام�روز: مدیرعامل ش��رکت 
مخابرات استان مرکزی نیز در این جلسه از افزودن 
14 ایس��تگاه به منظور همپوش��انی تلفن همراه در 
شهرستان ساوه خبر داد. مسعود مشیدی در جلسه 
شورای اداری شهرستان ساوه با اعلام این خبر افزود: 
ایجاد تغییر و تحول در تکنولوژی موجب به روزرسانی 
خدمات شرکت مخابرات ش��ده و در خدمت رسانی 
به مشترکان تأثیرگذار بوده اس��ت. وی ادامه داد: با 
همکاری مدیریت ش��هر صنعتی ساوه در نظر داریم 
این مجموعه بزرگ صنعتی کش��ور را به فیبر نوری 
متصل کنیم. وی اضافه کرد: این اقدام در ساوه و برای 
اولین بار در شهرهای صنعتی کشور به منظور تسریع 
در تبادل اطلاعات انجام می شود. مشیدی خاطرنشان 
کرد: برای اجرای این طرح نیاز به 2/5میلیارد تومان 
اعتبار است که امیدواریم با همکاری مجموعه شهر 

صنعتی این طرح بزودی عملیاتی شود. 

استفاده از خدمات شهرداری 
گرگان از طریق تلفن همراه

گرگان، خبرنگار وطن امروز:  اس��تفاده از خدمات 
شهرداری گرگان از طریق تلفن همراه امکان پذیر 
ش��د. به گزارش مرکز ارتباطات و اطلاعات روابط 
عمومی ش��هرداری گرگان، ش��هردار این شهر از 
امکان اس��تفاده از خدمات الکترونیک شهرداری 
گ��رگان روی تلف��ن هم��راه خبر داد. حس��ین 
صادقل��و اف��زود: در ادام��ه روند خدمات رس��انی 
هرچ��ه بهتر از س��وی ش��هرداری، ش��هروندان 
 گرگانی می توانند خدمات الکترونیکی شهرداری 
آدرس ب��ه  هم��راه  تلف��ن  طری��ق  از   را 
hamrah. gorgan. ir دریافت کنند. وی ادامه 
داد: از جمله خدماتی که از این طریق ارائه می شود 
می توان به امکان مشاهده املاک روی نقشه ها و 
تصاویر ماهواره ای و جست وجوی ملک با استفاده 
از کد نوس��ازی، پیگیری درخواس��ت ها توس��ط 
شهروندان روی تلفن همراه، رویت فیش نوسازی، 
امکان مش��اهده سوابق پرداختی و بدهی عوارض 
نوسازی ملک و مش��اهده ضابطه ملک،کروکی و 
کاربری و تراکم و همچنین فعالسازی و مشاهده 
لایه ه��ای مختلف GIS از قبی��ل لایه های طرح 

تفصیلی و قیمت منطقه ای اشاره کرد. 

اجرای عملیات خط انتقال آب 
از چشمه آق سو به شهرستان کلاله

مدیردفت��ر طرح های آبرس��انی ش��رکت آب 
منطقه ای گلس��تان از آغاز عملی��ات اجرایی خط 
انتق��ال آب از چش��مه آق س��و به مخ��زن 5000 
مترمکعبی کلاله و اج��رای خط انتقال اضطراری 
منطقه کوس��ه خبر داد. به گزارش روابط عمومی 
شرکت آب منطقه ای گلستان، حسین جمشیدی 
با اعلام این خبر افزود: به منظور تامین آب ش��رب 
شهروندان کلاله در دوره اضطراری، اجرای عملیات 
خط انتقال به طول 9 کیلومتر در حال اجرا است. 
وی هزین��ه اجرای این ط��رح را 20 میلیارد ریال 
عنوان کرد وگفت: محل تامی��ن اعتبار آن ملی و 
استانی است که در سال 94 به بهره برداری می رسد 
و در صورت استمرار تامین اعتبار لازم، تصفیه خانه 
این طرح هم در سال 1393 اجرایی خواهد شد.  

برگزاری دومین کمیته فنی مشترک 
مخابرات و دانشگاه جامع گلستان

گرگان، خبرنگار وطن امروز: پیرو انعقاد تفاهمنامه 
بی��ن مخاب��رات و دانش��گاه جام��ع گلس��تان در 
اردیبهش��ت ماه س��ال جاری، دومین کمیته فنی 
مش��ترک بین این دو نهاد علمی و صنعتی برگزار 
شد. این جلس��ات که به منظور تبادل نظر درباره 
راهکارهای پیش��رفت فناوری ارتباطات در استان 
و استفاده از ظرفیت های دانشگاهی و علمی برای 
ارائه طرح ها و پیشنهادات کاربردی برگزار می شود 
با حضور تعدادی از اعضای هیات علمی دانش��گاه 
گلستان و کارشناسان مخابرات استان برگزار شد. 
مهندس ش��همرادی، عضو هیات مدیره مخابرات 
استان گلستان با تاکید بر ضرورت پیشرفت همزمان 
با علم روز دنیا گفت: باید چالش ها شناسایی شده 
و با هدفگذاری مدون در قالب پروژه های تحقیقاتی 
بتوانیم آسیب شناسی کرده و به صورت علمی در 

راستای حل چالش ها تلاش کنیم.   

امضاي تفاهمنامه همکاري شرکت 
گاز گلستان و اداره کل استاندارد 

گرگان، خبرنگار وطن امروز: مدیرعامل گاز گلستان و 
دبیر تدوین سند توسعه انرژي استان در گفت وگو با 
پایگاه خبری این شرکت پیرامون اهداف تفاهمنامه 
همکاری بین شرکت گاز گلستان و اداره کل استاندارد 
گفت: تشریک مساعي و هم اندیشي با سازمان هاي 
مرتبط در حوزه تامین، توزیع، مصرف وکنترل میزان 
مصرف ان��رژي از اولویت هاي برنامه کاري دبیرخانه 
انرژي اس��تان محسوب ش��ده و گاز استان به عنوان 
متول��ي این امر نهایت ت��لاش خود را جهت کاهش 
اتلاف انرژي و ارتقاي س��طح فرهنگ مشترکان در 
راستاي استفاده ایمن و بهینه از انرژي معطوف کرده 
است. صفرعلی جمال لیوانی اظهار داشت: بر همین 
اساس با توجه به رسالت ذاتي و قانوني بسیار گسترده 
و اثرگذار اداره کل استاندارد استان در فرآیند تولیدات 
صنعتي همه تجهی��زات انرژي بر و به تبع آن مواد و 
مصالح اس��تفاده ش��ده در مصنوعات ساخت داخل 
یا وارداتي مي توان با تفاهم نس��بت به ارتقاي درک 
صحیح از توان و خلأهاي موجود همت گماش��ت و 
به تقویت زنجیره توزیع و نظارت بر مصرف تجهیزات 

انرژي بر اقدام کرد. 
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نبود آینده نگری در توسعه شهر، انتقاد از تخریب 
بافت های تاریخی به بهانه احیای بافت فرسوده، پایین 
بودن کیفیت ساخت وساز، لزوم راه اندازی منطقه علم 
و پژوهش و... از جمله مس��ائلی اس��ت که در جلسه 
هم اندیشی وزیر راه و شهرسازی مطرح شد. به گزارش 
مهر، مصطفی سعادت طلب، عضو شورای اسلامی شهر 
قم شامگاه پنجشنبه در جلسه هم اندیشی وزیر راه و 
شهرسازی با اعضای هیات علمی و استادان دانشگاه های 
قم اظهار کرد: معضلات زیادی در زمینه شهرسازی قم 
وجود دارد که سال هاس��ت برای این مشکلات خون 
دل می خوری��م. وی از بین رفت��ن بافت های تاریخی 
و فرهنگی را مهم ترین معضل شهرس��ازی قم عنوان 
ک��رد و گفت: در ش��هر قم با اس��تفاده از کلمه بافت 
فرس��وده، بافت های ارزشمند تاریخی و فرهنگی را از 
بین می برند و هر روز شاهد تخریب خانه های تاریخی 
ب��اارزش هس��تیم. وی تاکید کرد: متاس��فانه نگاه به 
بافت های ارزش��مند در حد چند خشت آجر است اما 
خوشبختانه بافت مرکزی قم نزدیک به حرم حضرت 
معصومه)س( اس��ت و کسی نتوانسته آنها را تخریب 
کند. این استاد دانشگاه قم به تشکیل نشدن شورای 
بافت اشاره کرد و ادامه داد: در زمینه معماری اسلامی، 
همه جا شعار احیای معماری اسلامی را بیان می کنیم 
ام��ا وقتی در ط��رح تفصیلی 4 درصد ش��هر را برای 
مسکن ویلایی )الگوی مسکن اسلامی( در نظر گرفتیم 
 مخالفت های زیادی می شود. سعادت طلب درباره تراکم 
ساخت و ساز اظهار کرد: مشکل اصلی تراکم این است 
که برخی ها می گویند اگر ساختمان س��ازی راه بیفتد 
همه چیز راه می افتد. چرا برای اینکه شغل ایجاد کنیم 
سراغ مسکن می رویم؟ وی با بیان اینکه ساختن برای 
فروش اس��ت نه برای بهره برداری تصریح کرد: کسی 
ک��ه این واحدها را می س��ازد س��ودش را می برد ولی 
مشکلات گریبانگیر بهره برداران می شود. عضو شورای 
اسلامی شهر قم بر لزوم استفاده از ظرفیت متخصصان 
در شهرس��ازی تاکید و اظهار کرد: هویت هر شهری 
برگرفته از مردم و فرهنگ آن شهر است ولی ما هنوز 
در ضوابط شهرس��ازی مانده ای��م و نمی توانیم هویت 

شهری را ارتقا دهیم. 
زیرساخت های قم در شأن این شهر نیست ■

مجید فارغیان قمی، عضو نظام مهندسی ساختمان 
استان قم سخنران دیگر این هم اندیشی بود که افزود: 
قم یک شهر مذهبی و مرکز جهان تشیع است که دارای 
نخبگان فراوان دانشگاهی است اما تعداد زیادی از آنها 
به دلیل نبود امکانات در قم نیستند. وی اضافه کرد: در 

یک دهه اخیر به دلیل عدم وجود زیرساخت های لازم، 
تعداد زیادی از استادان جذب نشده اند. فارغیان با اشاره 
به مهاجرپذیربودن ش��هر قم گفت: مهاجرپذیری برای 
شهر قم تهدیدی بالقوه است و شاهد چندپارگی شدید 
در این شهر فرهنگی هستیم. در برخی مناطق شهر قم 
که مهاجر پذیری بیشتری دارد، آسیب های زیادی وجود 
دارد. وی تصریح کرد: امکانات و زیرساخت هایی که قم 
دارد برای این شهر کافی نیست. اگر قم را مرکز جهان 
تشیع می دانیم باید زیرساخت های توسعه ای این شهر 
فراهم باشد. عضو نظام مهندسی ساختمان استان قم 
اضافه کرد: فارغ التحصیلان زیادی در رشته های متنوع 
دانشگاهی در قم حضور دارند و نیاز شدید به تخصص 
آنها نیز وجود دارد ولی از آنها اس��تفاده نمی ش��ود. اگر 
به جایگاه تخصص ها اعتقاد داریم باید از این ظرفیت ها 
به خوبی اس��تفاده ش��ود تا رشته شهرس��ازی جایگاه 
خودش را پیدا کند. به گفته فارغیان قمی، بس��یاری از 
توریست هایی که وارد قم می شوند، تصورشان با قابلیت 

موجود بسیار متفاوت است. 

 از بین رفتن حریم خصوص�ی زندگی با ورود  ■
فناوری های ریز

محمدص��ادق آخون��دی، رئیس دانش��گاه صنعتی 
اس��تان قم نیز یکی از ش��اخصه های مثبت این دانشگاه 
را دارابودن اس��تادان برجسته با رتبه بالاتر از استادیاری 
عنوان کرد و افزود: با توجه به س��ابقه علمی استادان این 
دانشگاه می توانیم در حوزه حمل و نقل ریلی و استفاده 
از فناوری های نوین که قابل برنامه ریزی هستند با وزارت 
راه و شهرسازی همکاری کنیم. رئیس دانشگاه صنعتی 
قم تاکید کرد: برنامه آمایش اس��تان هنوز کامل نشده و 
نمی توانیم چش��م اندازی درباره این استان داشته باشیم، 
اگرچه در سال 86 محورهای توسعه ای استان مشخص 
شده است. وی با تاکید بر اینکه فناوری های جدید، زندگی 
مردم را تحت تاثی��ر قرار خواهد داد، تصریح کرد: حریم 
خصوصی زندگی مردم به واسطه نفوذ فناوری های جدید 
از بین خواهد رف��ت، در حالی که اکنون از مصالحی در 
ساخت مسکن استفاده می شود که از نفوذ تکنولوژی های 
نانو و ریز ب��ه خانه ها نمی تواند جلوگیری کند. آخوندی 

اظهار کرد: در سال های آینده با چالش بسیار بزرگی مواجه 
خواهیم بود و فناوری هایی وارد می شوند که مسکن امروز 
را برای مردم نا امن می کند بنابراین دانشگاه های قم باید 
پاس��خگوی این مشکلات مردم باشند. وی با بیان اینکه 
صنع��ت باید یکی از محورهای مهم توس��عه قم در نظر 
گرفته شود، تاکید کرد: قم می تواند نقطه پایلوت حمل و 
نقل ترکیبی باشد. سمانه سادات حسینی، سخنران دیگر 
این هم اندیش��ی بود که در 2 بخش اجرایی و دانشگاهی 
به بیان دیدگاه های خود پرداخت. وی افزود: تفکراتی که 
از ش��یعیان برای پایگاه اعتقادی بودن قم وجود دارد، با 
چیزی که الان موجود اس��ت خیلی فاصله دارد. به گفته 
وی مردم قم فقط می س��ازند و می فروش��ند و س��اکن 
می ش��وند ولی آینده نگری در بحث اجرایی وجود ندارد. 
حسینی بر لزوم اس��تفاده بهینه از متخصصان شهر قم 
تاکید کرد و افزود: فارغ التحصیلان زیادی در رشته های 
معماری، شهرس��ازی و... در قم هس��تند که متاس��فانه 
دانشگاه های قم به هیچ وجه این افراد را جذب نمی کنند. 
وی تاکید کرد: متاسفانه جریانی در قم اتفاق می افتد که 
متخصصان را نادیده می گیرند. اگر در بخش های اجرایی و 
دانشگاهی به همین رویه پیش برویم در دهه آینده چیزی 

به نام رشد وجود نخواهد داشت. 
لزوم نظارت و کنترل ترافیك جاده ای ■

محمدحسین دهناد، مدیر مرکز مدیریت هوشمند 
ترافیک شهرداری قم نیز در این هم اندیشی با اشاره به 
بالا بودن آمار تصادفات در محورهای مواصلاتی استان 
اظهار کرد: در س��ال گذش��ته کشته شدگان تصادفات 
استان قم به اندازه ظرفیت یک هواپیمای بویینگ بوده 
که این آمار زیبنده ش��هر قم نیست. وی با بیان اینکه 
95 درصد از این تصادفات قابل پیشگیری است، نظارت 
و کنترل ترافی��ک جاده های کش��ور را امری ضروری 
دانست و تاکید کرد: بخشی از این مساله به پلیس راهور 
بازمی گ��ردد ولی به دلی��ل ناهماهنگی هایی که وجود 
دارد، مردم بعد از مدتی نس��بت به طرح های ترافیکی 
بی اعتماد می شوند. به عنوان مثال دوربین هایی که در 
اتوبان تهران- قم نصب شده فعال نیستند و مردم به این 
دوربین ها اعتماد ندارند. دهناد با اشاره به اینکه کشور ما 
دارای مزیت های خدادادی قابل توجهی است، گسترش 
حمل و نقل ریلی از ش��مال به جنوب و شرق به غرب 
را مورد تاکید قرار داد. مدیر مرکز مدیریت هوش��مند 
ترافیک شهرداری قم افزود: احیای پژوهشکده حمل و 
نقل باعث دلگرمی متخصصان حمل و نقل در کش��ور 
شده و امیدواریم متخصصان و دانشگاهیان استان ها با 

این پژوهشکده همکاری داشته باشند. 

انتقاد از تخریب بافت های تاریخی به بهانه احیای بافت فرسوده 

آینده نگری در توسعه قم وجود ندارد

وط�ن  خبرن�گار  بندرعب�اس، 
امروز: مدیرکل راه و شهرس��ازي 
هرمزگان از بازگشایي قطعه اول 
راه روستایي سرخا- گیشان ظرف 
3 م��اه آینده خبر داد. به گزارش 
رواب��ط عموم��ي اداره کل راه و 

شهرسازي هرمزگان، فرشید دستوان در بازدید دوره اي 
از پروژه هاي در دس��ت احداث شهرس��تان بندرعباس 
افزود: قطعه اول راه سرخا- گیشان به طول 5 کیلومتر 
در حال احداث اس��ت که طي 3 ماه آینده تکمیل و به 
بهره برداري مي رسد. وي همچنین به اجراي زیرسازي و 
تکمیل ابنیه فني راه روستایي کلوچان اشاره کرد و ادامه 
داد، این محور به طول 4 کیلومتر در حال اجراست که 
زیرس��ازي آن تا 45 روز آینده به اتمام می رسد و آماده 
آسفالت مي ش��ود. مدیرکل راه و شهرسازي هرمزگان 

در ادام��ه به صعب العب��ور بودن 
راه روس��تایي بنگلایان، سلرد و 
دوکوه اشاره کرد و افزود: باتوجه 
ب��ه صعب العبور بودن مس��یر و 
مشکلات اجرایي آن تکمیل ابنیه 
فني و زیرسازي 5 کیلومتر اول در 
اولویت اجرا قرار گرفته اس��ت. وي بیان داشت: آسفالت 
این محور نیز تا 5 ماه آینده به اتمام خواهد رس��ید. به 
گفته دستوان، بازگشایي و تکمیل 7 کیلومتر باقیمانده 
این محور نیز حداکثر تا نیمه اول س��ال آینده تکمیل 
خواهد شد. در این بازدید همچنین مطالعات پل ورودي 
روس��تاي بنگلایان در دس��تور کار قرار گرفت. گفتني 
است، در این بازدید محمدمهدي رضایي لري، معاون راه 
روس��تایي، علي علیزاده، مدیر ساخت و توسعه راه ها و 
ذي حساب اداره کل راه و شهرسازي نیز حضور داشتند. 

در ابتدای س��ال تحصیلی جدید با حضور اکبری، 
عض��و هیات مدیره بان��ک تجارت زنگ آغاز مدرس��ه 
ابتدایی شهید چمران به صدا درآمد. به گزارش روابط 
عمومی بانک تجارت، همزمان با آغاز س��ال تحصیلی 
94-93 اکبری، عضو هیات مدیره بانک با تبریک آغاز 
س��ال جدید به دانش آموزان این مدرسه گفت: ما هم 
روزی مانند شما پشت این میز و صندلی ها نشستیم و 
خاطرات بسیار خوبی از آن دوران به یاد داریم. مدرسه 
خانه دوم شماست و بیشترین و مهم ترین وظیفه شما 
درس خواندن و و تحصیل علم و دانش برای ساختن 

آینده کش��ور اس��ت. عضو هیات مدی��ره بانک افزود: 
سازمان ها براساس مس��ؤولیت های اجتماعی وظیفه 
دارند در توسعه هر چه بهتر نیروهای انسانی و آموزش 
فرزن��دان این آب و خ��اک تلاش کنند زیرا هر چقدر 
این سرمایه غنی تر و پرمحتواتر باشد آینده کشور هم 
درخشان تر خواهد ش��د. من برای همه شما فرزندان 
آینده ساز این کشور آرزوی موفقیت می کنم و بسیار 
خوشحالم که در اولین روز مدرسه در کنارتان هستم. 
در ادامه هدایایی از سوی بانک تجارت به دانش آموزان 

و کادرآموزشی این مدرسه اهدا شد.

در 3 ماه آینده انجام می شود

بهره برداري از قطعه اول راه روستایي سرخا- گیشان  

با حضور عضو هیأت مدیره بانک تجارت

زنگ سال تحصیلی جدید مدرسه چمران به صدا درآمد
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مرکزی

نما

خطر لرزه خیزی در شهر قم
رئیس دانشكده فنی و مهندسی دانشگاه قم در این هم اندیشی خطر لرزه خیزی در شهر قم را بالا دانست و گفت: 
باید در همه برنامه ریزی های عمرانی و توسعه ای شهر قم این موضوع مورد توجه قرار گیرد. مهدی خداپرست 
اضافه کرد: مطالعاتی که در سال 84 انجام شده و به دنبال آن تحقیقاتی که در دانشكده فنی و مهندسی انجام 
شده نشان می دهد برخی از مهم ترین مسائل نظیر عدم ساخت و ساز در مجاورت گسل های فعال شهر قم مورد 
توجه قرار نمی گیرد. این عضو هیات علمی دانشگاه قم تاکید کرد: یكی از مناطقی که اکنون از نظر ارزش ملكی 

از گران ترین نقاط شهر است از مناطقی است که گسل های فعال دارد. 


